



DR. AROOB A. ALQATTAN

Associate Professor

aa.alqattan@paaet.edu.kw

د. عرب أحمد القطان
أستاذ مشارك

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2008. Her interest in Administration and Education in Leadership, Educational Planning, and Quality of Education and Academic Accreditation.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2008. تتمثل اهتماماتها الرئيسية في الإدارة والقيادة التربوية والتخطيط التربوي وجودة التعليم والاعتماد الأكاديمي.

Education

المؤهلات العلمية

2008	PhD in - Education in Leadership, Educational Planning and Quality of Education. Newcastle University- UK.	2008	دكتوراه في القيادة والتخطيط التربوي - الإدارة بالجودة الشاملة - جامعة نيوكاسل - المملكة البريطانية المتحدة.
2004	Master's degree in Education in Management and Effective Teaching, Newcastle University- UK.	2004	ماجستير في القيادة والإدارة التربوية الفعالة - جامعة نيوكاسل - المملكة البريطانية المتحدة.
1999	Bachelor's degree in with honours- Kuwait University.	1999	بكالوريوس في التربية تخصص لغة عربية - تربية إسلامية - كلية التربية - جامعة الكويت.
2013	Diploma in Effective Education Strategies, Association European of NLP.	2013	دبلوم استراتيجيات التربية الفعالة.
2009	Diploma in Total Quality Management College, Germany.	2009	دبلوم إدارة الجودة الشاملة - كلية TUV الألمانية.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2021	Member of the Council for the Accreditation of Educator Preparation.	2021	عضو مجلس اعتماد إعداد التربويين.
2019	Scientific Committee Member of the Journal of Educational Studies and Research.	2019	عضو في اللجنة العلمية لمجلة الدراسات والبحوث التربوية.
2018	Member of the Higher Advisory and Coordinating Committee for the international project: "the accredited educational diploma program for emergencies" in cooperation with the awarded British University and the Arab Open University.	2018	عضو اللجنة الاستشارية والتنسيقية العليا للمشروع الدولي (برنامج الدبلوم التربوي المعتمد لحالات الطوارئ) بالتعاون مع الجامعة البريطانية المفتوحة والجامعة العربية المفتوحة.
2017	Associate professor- College of Basic Education- PAAET.	2017	أستاذ مشارك- كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2016	Member of the Arab Organization for Administrative Development.	2016	عضو في المنظمة العربية للتنمية الإدارية.

2015	Director of the Quality and Accreditation Unit- College of Basic Education.	2015	مدير وحدة الجودة والاعتماد- كلية التربية الأساسية.
2008	Assistant Professor- College of Basic Education- PAAET.	2008	أستاذ مساعد- كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2003	Scholarship Teaching Assistant.	2003	معيد بعثة.
1999	Middle school teacher of Arabic and Islamic education - Ministry of Education.	1999	مدرس مواد لغة عربية وتربية إسلامية-المرحلة المتوسطة - وزارة التربية.

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

<ul style="list-style-type: none"> • Quality management systems consultant and head of the team of internal auditors for the quality system in accordance with the specifications of ISO 9001 and approved by AJA REGISTRAR International. • Certified educational consultant in the Federation of International Schools of the Organization of Islamic Cooperation for the Gulf Cooperation Council (GCC) since 2017. • Head of the Quality Team for the rehabilitation of the College of Basic Education in accordance with the international ISO specifications since 2016. • Founder and former head of the Education Quality Centre. • Participation in the preparation of the teacher apprenticeship project. • Participation in presenting a vision to the Education Committee of the National Assembly and the Ministry of Education in drafting the project to 	<ul style="list-style-type: none"> • مستشار نظم إدارة الجودة ورئيس فريق مدققين داخليين لنظام الجودة وفق مواصفات الأيزو 9001 والمعتمد من مؤسسة AJA REGISTRAR الدولية. • مستشار تربوي معتمد في اتحاد المدارس العالمية التابع لمنظمة التعاون الإسلامي لدول مجلس التعاون الخليجي منذ 2017. • رئيس فريق الجودة لتأهيل كلية التربية الأساسية وفق مواصفات الايزو العالمية منذ 2016. • مؤسس ورئيس مركز جودة التعليم سابقاً. • المشاركة في اعداد مشروع تمهين المعلم. • المشاركة في تقديم تصور للجنة التعليمية بمجلس الأمة ووزارة التربية في صياغة مشروع انشاء الجهاز الوطني للاعتماد وضمان الجودة 2009. • المشاركة في تأهيل فرق الاعتماد والجودة عبر تقديم البرامج التدريبية التخصصية في مركز ابن الهيثم لأعضاء هيئة التدريس والتدريب في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب. • المشاركة في اعداد مقترح وانشاء مركز البحوث والدراسات بكلية التربية الأساسية عام 2021. • تأهيل ومنح العديد من مدارس التعليم العام والخاص لشهادة الجودة الإدارية ISO 9001 بدولة الكويت.
---	---

establish the National Authority for Accreditation and Quality Assurance 2009.

- Participation in the qualification of accreditation and quality teams by providing specialized training programs at Ibn Al-Haytham Centre for teaching and training staff members in the PAAET.
- Participation in the preparation of a proposal and the establishment of the Research and Studies Centre at the College of Basic Education in 2021.
- Qualifying and awarding many schools of public and private education to the ISO 9001 Administrative Quality Certificate in the State of Kuwait.
- Preparing and issuing a manual of regulations and procedures in the teaching sector in the PAAET.
- Winner of the Al-Kharafi International Award for the best educational project at the level of the State of Kuwait for the year 2013.

- اعداد وإصدار دليل اللوائح والإجراءات في قطاع التدريس في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب العام.
- حائزة على جائزة الخرافي الدولية لأفضل مشروع تربوي على مستوى دولة الكويت لسنة 2013.

Publications

الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

An investigational study on the extent of the presence of management elements in total quality in the leadership performance of female principals of intermediate schools in the State of Kuwait.

رسالة دكتوراه

دراسة تحقيقية حول مدى تواجد عناصر الإدارة بالجودة الشاملة في الأداء القيادي لمديرات مدارس المرحلة المتوسطة إناث بدولة الكويت.

Master Thesis

The components and factors of an effective school (case study: the Arab school in Newcastle, United Kingdom).

رسالة ماجستير

مقومات وعوامل المدرسة الفعالة (دراسة حالة: المدرسة العربية في مدينة نيوكاسل بالمملكة المتحدة).

Books & Book Chapters

Study skills and educational research book.

Articles

- The competencies necessary for educational leadership among general education school principals in the State of Kuwait and the means of their development from the point of view of female student teachers at the College of Basic Education
- Obstacles to the application of total quality management from the perspective of male and female secondary school principals in the State of Kuwait.
- Research (Reality of Administrative Decision-Making in the College of Basic Education).
- Training Needs for Special Education Teachers During Their Service in light of Educational Quality Standards.

كتب وفصول في كتاب

كتاب مهارات الاستذكار والبحث التربوي.

مقالات علمية

- الكفاءات اللازمة للقيادة التربوية لدى مديري مدارس التعليم العام بدولة الكويت ووسائل تنميتها من وجهة نظر الطالبات المعلمات بكلية التربية الأساسية.
- معوقات تطبيق إدارة الجودة الشاملة من منظور مديري ومديرات المرحلة الثانوية بدولة الكويت.
- بحث (واقع صناعة القرار الإداري بكلية التربية الأساسية).
- الاحتياجات التدريبية لمعلمي التربية الخاصة أثناء الخدمة في ضوء معايير الجودة التعليمية.